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HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 
Zagreb, Pavla Hatza 5/III 
 
 
UPRAVNI ODBOR I NADZORNI ODBOR 
 
 

ZAPISNIK 
sa sjednice Upravnog odbora i Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza  

('HPS' ili 'Savez') održane u Topuskom, u Hotelu Top-Terme, Trg bana Josipa Jelačića 16, 
dana 15. veljače 2020. godine s početkom u 12 sati 

 
 
 
Prisutni članovi Upravnog odbora: 
- gospodin Željko Vrbos, predsjednik  - Virovitičko-podravska županija 
- gospodin Stanko Čuljak, dopredsjednik   - Vukovarsko-srijemska županija 
- gospodin Vlaho Komparak, dopredsjednik  - Dubrovačko-neretvanska županija 
- gospodin Dragutin Vedak    - Grad Zagreb 
- gospodin Davor Taritaš    - Bjelovarsko-bilogorska županija 
- gospodin Stjepan Aračić    - Brodsko-posavska županija 
- gospodin Nediljko Landeka    - Istarska županija 
- gospodin Ivan Puškarić    - Karlovačka županija 
- gospodin Marinko Čavlović    - Koprivničko-križevačka županija 
- gospodin Sanjin Žarković    - Ličko-senjska županija 
- gospodin Željko Tomić    - Osječko-baranjska županija 
- gospodin Željko Balen    - Požeško-slavonska županija 
- gospodin Nedjeljko Mrakovčić   - Primorsko-goranska županija 
- gospodin Dražen Kocet    - Sisačko-moslavačka županija 
- gospodin Milan Kolundžija    - Šibensko-kninska županija 
- gospodin Marko Knežević    - Zadarska županija 
- gospodin Željko Vukić    - Zagrebačka županija 
- gospodin Damir Krog    - Krapinsko-zagorska županija 
- gospodin Ivica Balent    - Međimurska županija 
- gospodin Mirko Ljubičić    - Splitsko-dalmatinska županija 
 
 
Prisutni članovi Nadzornog odbora: 
- gospodin Stipan Kovačić, predsjednik     
 
Ostali prisutni: 
- gospođa Hrvojka Galeković, tajnik Saveza 
- gospodin Vedran Lesjak, urednik Hrvatske pčele 
- gospodin Saša Petrić, voditelj Potpora 
 
 
Svoj izostanak opravdao je gospodin Krešo Piljak, član Nadzornog odbora. 
 
Gospodin Željko Vrbos, predsjednik Upravnog odbora ('Predsjednik' ili 'Predsjednik UO') prije 
otvaranja sjednice Upravnog odbora („UO“) i Nadzornog odbora („NO“) daje riječ gospodinu 
Damiru Bukviću, kao domaćinu, koji se uz prigodne pozdravne riječi zahvalio svima što su se 
odazvali pozivu pčelara Sisačko-moslavačko županije. 
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Sjednicu Upravnog odbora je otvorio gospodin Željko Vrbos te utvrdio kvorum za donošenje 
pravovaljanih odluka na današnjoj sjednici Upravnog odbora.  
Predsjednik je, potom, predložio sljedeći 
 

d n e v n i   r e d 
 

 
1. Usvajanje dnevnog reda; 
2. Verifikacija Odluke o godišnjem popisu imovine i imenovanju Inventurne 

komisije od 17. siječnja 2020. godine 
3. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice Upravnog odbora održane dana 12. 

prosinca 2019. godine  
4. Informacija o aktivnostima Saveza od protekle sjednice Upravnog odbora 

održane 12. prosinca 2019. godine 
5. Izvješće o radu i poslovanju Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. 

godinu/Financijsko izvješće Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. godinu  
6. Prijedlog plana/programa rada Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. 

godinu  
7. Prijedlog rebalansa Financijskog plana Hrvatskog pčelarskog saveza za 

2020. godinu  
8. Financijski plan Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. godinu  
9. Nacionalna staklenka: 

(a) Prijedlog donošenja novog Pravilnika o nacionalnoj staklenki za med 
hrvatskog podrijetla  
(b) Informacija o aktivnostima u projektu Nacionalne staklenke za med 
hrvatskog podrijetla 

10. Evidencija pčelara i pčelinjaka za 2020. godinu 
11. Prijedlog Pravilnika o kategorizaciji članstva Saveza  
12. Prijedlog donošenja Odluke o povećanju naknade za autorske honorare 
13. Izvješće o godišnjem popisu Inventurne komisije  
14. Zamolba za primanje u članstvo Udruge pčelara Matica Bilogore, Veliko 

Trojstvo  
15. Nacrt poziva s dnevnim redom na predstojeću Skupštinu HPS-a koja će se 

održati dana 28. ožujka 2020. godine 
16. Razno 

 
 
Dokumentacija potrebna za raspravu i donošenje odluka na današnjoj sjednici Upravnog 
odbora pravovremeno je dostavljena svim prisutnima na današnjoj sjednici. 
 
Predsjednik predlaže da se prijedlog izmjene i dopune dnevnog reda gospodina Željka 
Tomića o inventuri rada ovog saziva UO-a, uvrsti u dnevni red sljedeće sjednice UO-a koja 
će se održati krajem ožujka.  
 
Što se tiče prijedloga o izmjenama i dopunama dnevnog reda gospodina Željka Tomića, 
odnosno županijskog saveza  Osječko-baranjske županije o izmjeni postojećeg Statuta HPS-
a, Predsjednik predlaže da UO, ukoliko takav prijedlog već nije poslan na Povjerenstvo za 
izradu Statuta, proslijedi prijedlog Povjerenstvu radi rasprave o prijedlogu novog Statuta. 
 
Gospodin Željko Tomić slaže s prijedlozima Predsjednika, ali istovremeno podsjeća na 
njegovo prvo traženje o ispisu svih putnih naloga i dnevnica (osim predsjednika) 22. 
listopada 2019. godine, da mu je tajnica u prolazu, na hodniku  u prostorijama HPSa rekla -  
citat "gospodine Tomić, vjerujte da pazimo da je sve u redu i sve se obavlja sukladno 
propisima, a o putnim nalozima kolegica Filmar osobito vodi računa". 
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Gospodin Tomić obrazlaže da županija koja u četverogodišnjem periodu kroz članarinu da 
skoro pola miliona kuna, ima pravo znati kome su sve plaćeni putni nalozi i dnevnice. 
 
ali istovremeno podsjeća na zahtjev za dostavom putnih naloga i ispisom dnevnica članova 
Upravnog i Nadzornog odbora i ostalih osoba uključenih u rad Povjerenstava. Predsjednik se 
s potonjim ne slaže, prvenstveno zato jer se osobni podaci smatraju poslovnom tajnom. 
Predsjednik je istaknuo da svaki član Upravnog odbora može dati suglasnost kojom 
dozvoljava uvid u njegova osobna primanja temeljem putnih naloga i dnevnica. 
 
Gospodin Mirko Ljubičić kaže kako svaki član Saveza, ne samo UO ili NO, ima pravo na 
dostavu svih informacija koje ga zanimaju, između ostalog i informacijama o putnim 
troškovima i dnevnicama. Predsjednik je naglasio kako nije dobro da takve informacije kolaju 
putem elektronske pošte ili po društvenim mrežama te predlaže da se na sljedeću sjednicu 
uvrsti ta točka dnevnog reda te po potrebi pozove knjigovodstveni servis koji će članovima 
UO omogućiti detaljan uvid u putne troškove i dnevnice pojedinih članova UO-a. S ovim su 
se prijedlogom složili svi članovi Upravnog odbora. 
 
Gospođa Hrvojka Galeković je naglasila kako svi članovi Upravnog odbora imaju pravo u 
uvid u sve podatke Saveza, ali ih nikako ne bi trebalo distribuirati bez pravilnog obrazloženja 
o istima (s obzirom da nisu svi članovi jednako uključeni u aktivnosti Saveza). Tijelo koje je u 
Savezu nadležno za nadzor i kontrolu svih dokumenata Saveza, a osobito materijalno-
financijskog poslovanja Saveza je Nadzorni odbor te isti o tome detaljno informira sve 
članove na Skupštini Saveza. Ujedno je istaknula kako već ima pripremljene sve tražene 
podatke te ih mogu pregledati i raspraviti članovi Upravnog odbora i Nadzornog odbora već 
na današnjoj sjednici. 
 
Gospodin Sanjin Žarković, osim troškova članova UO-a, želi znati koliko je sveukupno u 
prethodne dvije godine potrošeno na putne troškove i dnevnice svih osoba uključenih u rad 
Saveza.  
Nastavno, gospodin Sanjin Žarković je zatražio da mu se dostavi popis isplata putnih 
troškova i dnevnica svih onih koji su iste koristili, ne samo članova Upravnog i Nadzornog 
odbora, imenom i prezimenom, a uz ime i prezime koliko je ukupno isplaćeno kome u 
protekle dvije godine, npr. Sanjin Žarković 9.999,99 kuna, bez potrebe obrazlaganja u koju 
su svrhu predmetni iznosi isplaćeni. Gospodin Žarković je ujedno naglasio kako će nakon 
sjednice Upravnog odbora tražiti e-mailom da mu se taj i takav popis dostavi na e-mail u 
pisanom obliku ili da mi se odgovori da sukladno zakonu isti ne može dobiti. 
 
Prijedlog izmjena i dopuna dnevnog reda gospodina Željka Balena je da se izabere 
povjerenstvo koje bi izradio Pravilnik o radu pašnih povjerenika. 
 
Predsjednik je naglasio da se u ovoj godini mora donijeti novi Pravilnik o držanju pčela i 
katastru pčelinje paše. U sklopu navedenog Pravilnika nužno je i rješavanje pitanja pašnog 
reda te Predsjednik ne vidi smisao da se sad osniva posebno Povjerenstvo za donošenje 
Pravilnika o radu pašnih povjerenika internog karaktera.  
Gospodin Željko Balen se s tim ne slaže jer se ista priča ponavlja posljednje četiri godine. 
Kaže da se Pravilnik o radu pašnih povjerenika može brzo donijeti, a kad bude gotov 
Pravilnik o držanju pčela i katastru pčelinje paše, Pravilnik o radu pašnih povjerenika se 
može lako izmijeniti i/ili nadopuniti. 
Slijedom navedenog, Predsjednik predlaže da Povjerenstvo za Pravilnik o držanju pčela i 
katastru pčelinje paše izradi i prijedlog Pravilnika o radu pašnih povjerenika. 
Gospodin Mirko Ljubičić predlaže da u Povjerenstvu bude netko i iz jadranskih županija jer 
one imaju specifičan pašni red. 
Nastavno Predsjednik predlaže da točka 16. razno postaje točka 17. dnevnog reda, a točka 
16. sada postaje Odluka o imenovanju Povjerenstva za pravilnik o radu pašnih povjerenika. 
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Predsjednik iz objektivnih razloga predlaže da točka 14. postaje točka 9. dnevnog reda, a 
sve daljnje točke dobivaju odgovarajući redni broj sukladno ovoj promjeni. 
 
 
Prijedlog o izmjenama dnevnog reda dan je na glasovanje. 
 
 
Ad 1) Usvajanje dnevnog reda 
 
Uz jedan glas protiv gospodina Nedjeljka Mrakovčića na prijedlog donošenja odluke o 
imenovanju Povjerenstva za izradu Pravilnika o radu pašnih povjerenika, usvaja se sljedeći 
dnevni red sjednice Upravnog odbora i Nadzornog odbora od 15. veljače 2020. godine 
 
 

d n e v n i   r e d 
 

1. Usvajanje dnevnog reda; 
2. Verifikacija Odluke o godišnjem popisu imovine i imenovanju Inventurne 

komisije od 17. siječnja 2020. godine 
3. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice Upravnog odbora održane dana 12. 

prosinca 2019. godine  
4. Informacija o aktivnostima Saveza od protekle sjednice Upravnog odbora 

održane 12. prosinca 2019. godine 
5. Izvješće o radu i poslovanju Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. 

godinu/Financijsko izvješće Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. godinu  
6. Prijedlog plana/programa rada Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. 

godinu  
7. Prijedlog rebalansa Financijskog plana Hrvatskog pčelarskog saveza za 

2020. godinu (prilog 5) 
8. Financijski plan Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. godinu  
9. Zamolba za primanje u članstvo Udruge pčelara Matica Bilogore, Veliko 

Trojstvo  
10. Nacionalna staklenka: 

(a) Prijedlog donošenja novog Pravilnika o nacionalnoj staklenki za med 
hrvatskog podrijetla  
(b) Informacija o aktivnostima u projektu Nacionalne staklenke za med 
hrvatskog podrijetla 

11. Evidencija pčelara i pčelinjaka za 2020. godinu 
12. Prijedlog Pravilnika o kategorizaciji članstva Saveza  
13. Prijedlog donošenja Odluke o povećanju naknade za autorske honorare 
14. Izvješće o godišnjem popisu Inventurne komisije  
15. Nacrt poziva s dnevnim redom na predstojeću Skupštinu HPS-a koja će se 

održati dana 28. ožujka 2020. godine 
16. Donošenje Odluke o imenovanju Povjerenstva za pravilnik o radu pašnih 

povjerenika 
17. Razno 

 
 
 
Ad 2) Verifikacija Odluke o godišnjem popisu imovine i imenovanju Inventurne 
komisije od 17. siječnja 2020. godine  
 
Predsjednik UO daje na glasovanje verifikaciju Odluku o godišnjem popisu imovine i 
imenovanju Inventurne komisije od 17. siječnja 2020. godine. 
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Predmetna odluka kao prilog čini sastavni dio ovog Zapisnika. 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 

O D L U K U 
 

I. Verificira se odluka Upravnog odbora o godišnjem popisu imovine i 
imenovanju Inventurne komisije od 17. siječnja 2020. godine koja kao prilog 
čini sastavni dio ove Odluke. 
 

II. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
Ad 3) Prihvaćanje zapisnika sa sjednice Upravnog odbora održane dana 12. prosinca 

2019. godine  
 
Predsjednik UO daje na glasovanje odluku o prihvaćanju zapisnika sa sjednice Upravnog 
odbora održane dana 12. prosinca 2019. godine, uz korekciju u dijelu kako je predložio g. 
Tomić. 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 

O D L U K U 
 

I. Prihvaća se zapisnik sa sjednice Upravnog odbora održane dana 12. prosinca 
2020. godine 2019. godine, uz korekciju u dijelu kako je predložio g. Tomić, 
koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke. 
 

II. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
 
Ad 4)  Informacija o aktivnostima Saveza od protekle sjednice Upravnog odbora 

održane 12. prosinca 2019. godine 
 
 
Predsjednik je ukratko izložio aktivnosti koje je HPS odradio od posljednje održane sjednice 
UO-a:  
 
- 12.12.2019. održan je sastanak u Upravi Hrvatskih šuma gdje je HPS na osnovu 
intervencije ministrice poljoprivrede dobio mogućnost rasprave o problematici koja je vezana 
uz pčelarski sektor. Predsjednik se nada proširenju suradnje i inicijativa. Na sastanku je 
Savez predstavljao gospodin Ivan Puškarić. 
 
- 19.12.2019. održani su Dani poljoprivrede, ribarstva i šumarstva u Sv. Martinu na 
Muri gdje je sa svim poljoprivrednim sektorima održan sastanak na temu sudjelovanja u 
raspravi o intervencijama o Zajedničkoj poljoprivrednoj politici (ZPP) za sljedeće 
sedmogodišnje razdoblje. 
 
- 09.01.2020. održan je i sastanak s povjerenikom EU u organizaciji Poljoprivredne 
komore, a na kojem je sudjelovao i gospodin Željko Vukić. 
 
- 16.-18.01.2020 održan je kongres pčelarskih saveza jugoistočne Europe u Crnoj Gori. 
Usvojeni su i zaključci koji su u fazi potpisa. 
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-  23.01.2020. u Osijeku je održana sjednica Savjeta HAPIH-a za provedbu procedure 
korištenja znaka Med hrvatskih pčelinjaka. 
 
- 03.02.2020. inicirana je suradnja s Croduxom. 
 
- 11.02.2020 upućen je nalog za isplatu pašnih povjerenika za poslove ažuriranja 
evidencije pčelinjaka i pčelara za 2020. godinu. 
 
- 12.02.2020. održana je i sjednica Savjeta za praćenje i provjeru Pravilnika o 
nacionalnoj staklenci u Ministarstvu poljoprivrede. 
 
- 28.01.2020. na Danu Tekstilno-tehnološkog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu održana 
svečan dodjela priznanja za radove na izradi idejnog rješenja izgleda pčelarske odore 
Saveza, na kojoj su prisustvovali članovi Povjerenstva. Priznanja je dodijelio gospodin 
Dragutin Vedak kao predsjednik Povjerenstva.  
 
- 12.02.2020. održana su čak tri sastanka, na jednom od kojih je bilo i gospodin Vlaho 
Komparak. Na Agronomskom fakultetu gospodin Vlaho Komparak sudjelovao je na javnoj 
raspravi na temu Zajedničke poljoprivredne politike 2021-2027 kojoj su prisustvovali 
predstavnici saveza iz različitih poljoprivrednih sektora. Gospodin Vlaho Komparak ujedno je 
upozorio i na javnu prisutnost članova UO-a na društvenim mrežama te drugim javnim 
medijima. Naime, ukoliko član UO-a iznosi osobne stavove to ne predstavlja problem, ali ako 
istovremeno proziva UO i HPS, to stvara ogroman reputacijski problem. 
 
Taj je dan održan još jedan sastanak u Hrvatskoj poljoprivrednoj agenciji na kojem je bio 
gospodin Stanko Čuljak s temom izrade Pravilnika o proizvođačkim organizacijama. Prijedlog 
je pčelarsku proizvođačku organizaciju da ima minimalno 7 članova i 1500 košnica te 3 
milijuna utržive vrijednosti. To je projekt koji zahtjeva pun angažman i prijedlog je g. Čuljaka 
da se u tome angažira netko tko će intenzivno pratiti tu problematiku i baviti se samo s tom 
temom.  
 
Gospodin Ivan Puškarić ukratko je detaljnije iznio detalje sastanka održanog s Upravom 
Hrvatskih šuma i problemima općine Saborsko. Gospodin Saša Petrić moli g. Puškarića da 
nastoji u suradnji s Hrvatskim šumama osigurati da se putovi probijaju na mjestima koja su 
pčelarima od interesa kako bi se to uskladilo s pašnim redovima udruga i županija. Također 
je predložio članovima UO da jave eventualne potrebe unutar svojih županija za uređenje 
puteva i stajališta na područjima gdje postoje resursi, a na ovaj način će biti stavljeni u 
funkciju.  
 
 
Upravni je odbor jednoglasno donio sljedeći 
 

Z A K L J U Č A K 
 
Prima se na znanje informacija o aktivnostima HPS-a od protekle sjednice Upravnog odbora 
održane 12. prosinca 2019. godine. 
 
 
Ad 5) Izvješće o radu i poslovanju Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. 
godinu/Financijsko izvješće Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. godinu  
 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje odluku o prihvaćanju Izvješća o radu i poslovanju 
Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. godinu, koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke. 
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Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Prihvaća se Izvješće o radu i poslovanju Hrvatskog pčelarskog saveza za 
2019. godinu, koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke. 
 

II. Predmetno će se Izvješće o radu i poslovanju HPS-a za 2019. godinu, 
dostaviti Skupštini Saveza radi usvajanja. 
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje odluku o prihvaćanju Financijskog izvješća Hrvatskog 
pčelarskog saveza za 2019. godinu, koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke. 
 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Prihvaća se Financijsko izvješće Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. 
godinu, koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke. 
 

II. Predmetno će se Financijsko izvješće HPS-a za 2019. godinu, dostaviti 
Skupštini Saveza radi usvajanja.  
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
 
Ad 6) Prijedlog plana/programa rada Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. godinu  
 
 
Predsjednik naglašava kako iduće godine časopis Hrvatska pčela slavi 140. obljetnicu što je 
jedan od dijelova programa rada HPS-a. Poziva i ostale članove UO-a da daju svoje 
prijedloge što uvrstiti u plan rada HPS-a za 2021. godinu. 
 
Gospodin Dragutin Vedak sugerira da se osnuje Povjerenstvo za Pravilnik o dodjeli nagrada i 
priznanja kako bi udruge mogle zaslužnim ljudima dodijeliti priznanja za doprinos pčelarstvu, 
na što se Predsjednik složio te ustvrdio da bi bilo dobro da se to radi usporedno s 
osnivanjem Povjerenstva za proslavu obljetnice Hrvatske pčele koje bi pripremilo 
organizaciju proslave.  
 
Gospodin Stanko Čuljak konstatira kako je UO stavio izvan snage Pravilnik o nagrađivanju 
zbog zastarjelosti i u ovom trenutku takav važeći pravilnik ne postoji. 
 
Gospodin Dražen Kocet predlaže da se svakako čim prije donese takav pravilnik kako bi se 
pri proslavi koje kakvih obljetnica od strane HPS-a, kao najvišeg tijela pčelara, mogla 
zaslužnim ljudima dodijeliti priznanja za doprinos pčelarstvu. 
 
Gospodin Dražen Kocet predlaže da se osnuje Povjerenstvo za izradu Pravilnika o 
dodjeljivanju nagrada i priznanja već sada, s čim se Predsjednik složio, a sve kako bi do 
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sljedeće sjednice UO-a u ožujku već imali nekakav nacrt. Predsjednik predlaže da se odluka 
o tome donese pod točkom 16. dnevnog reda, a s čime su se složili svi prisutni.  
 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Prihvaća se prijedlog Plana rada/programa rada Hrvatskog pčelarskog saveza 
za 2021. godinu, koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke 
 

II. Predmetni će se Plan rada/program rada Hrvatskog pčelarskog saveza 2021. 
godinu, dostaviti Skupštini Saveza radi usvajanja.  
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 

 
 
Ad 7) Prijedlog rebalansa Financijskog plana Hrvatskog pčelarskog saveza za 2020. 

godinu  
 
Predsjednik daje riječ gospođi Hrvojki Galeković koja kaže kako je Financijski plan HPS-a za 
2019. godinu doživio dosta promjena sukladno okolnostima koje se zahtijevale takve 
izmjene. Zbog novih projekata, povećanja i smanjenja nekih rashoda i prihoda te realokacije 
sredstava Financijski plan HPS-a za 2020. godinu ima nekih izmjena, prvenstveno radi 
projekata poput nacionalne staklenke, EU projekta Obzor 2020 (Horizon 2020) koji je inicirao 
slovenski pčelarski savez i tome slično. Planira se povećanje autorskih honorara za pisanje 
članaka u Hrvatskoj pčeli sa 75 kn po kartici na 100kn, a osim toga povećali su se i drugi 
rashodi. Konačno, planirani prihod u rebalansu za 2020. godinu iznosi 3.421.000 kn, a isto 
toliko i rashod. 
 
Predsjednik se nadovezuje kazavši kako su se, nastavno na raspravu o troškovima Saveza, 
povećali troškovi Upravnog odbora, ali i raznih povjerenstva, jer se članovima istih moraju 
platiti barem putni troškovi. 
 
Gospođa Hrvojka Galeković govori kako je planiran rashod s osnova najma prostora za 
sastanke jer je poslovni prostor HPS-a apsolutno neadekvatan – nije bilo nikakvih ulaganja u 
prostor od 2007. godine, a namještaj je, gotovo u cijelosti, primljen kroz donacije kao otpisani 
inventar različitih društava u povijesti. Stoga je u ovom rebalansu financijskog plana 
planirano i uređenje poslovnog prostora HPS-a. 
 
Gospodin Željko Tomić izražava svoje protivljenje uređenju te predlaže da se uzme neki novi 
adekvatniji prostor za HPS, umjesto da se ulaže u uređenje poslovnog prostora koji je sam 
po sebi neadekvatan. 
 
Gospođa Hrvojka Galeković je pojasnila kako je novac za uređenje osiguran iz prenesenih 
viškova prihoda tijekom godina. Također, podsjeća da postupak upisa u zemljišnim knjigama 
još uvijek nije riješen zbog objektivnih poteškoća koje su članovima Upravnog odbora otprije 
poznate te da ne može sa sigurnošću reći kada će taj postupak biti gotov s obzirom da je u 
isti uključena kao protustranka RH. 
 
Gospodin Dražen Kocet predlaže da se ne odgađa donošenje odluke o rebalansu 
financijskog plana raspravom o budućim, novim poslovnim prostorima HPS-a. U potpunosti 
podržava uređenje prostora koji nisu sada adekvatni za sastanke sa strankama izvan 
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Saveza. Tema novog poslovnog prostora povlači se već više godina i ako treba, neka se kao 
posebna točka dnevnog reda uvrsti za neku od sljedećih sjednica UO-a. Nadalje, predlaže 
da se kao točka dnevnog reda na sljedećoj sjednici UO-a u ožujku stavi odluka o naknadi za 
funkciju Predsjednika Saveza za izvršeni rad u protekloj godini.  
 
Gospodin Ivan Puškarić u potpunosti podržava prijedlog uređenja poslovnog prostora HPS-a.  
 
Gospodin Željko Vukić predlaže da se ide službenim dopisom prema Uredu za upravljanje 
državnom imovinom kako bi se od njih zatražila u blizini Zagreba alternativna lokacija za 
Hrvatski pčelarski centar koji bi ujedno bio sjedište HPS-a. 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje odluku o prihvaćanju prijedloga rebalansa Financijskog 
plana Hrvatskog pčelarskog saveza za 2020. godinu. 
 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Prihvaća se prijedlog rebalansa Financijskog plana Hrvatskog pčelarskog 
saveza za 2020. godinu, koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke.  
 

II. Predmetni će se prijedlog rebalansa Financijskog plana Hrvatskog pčelarskog 
saveza za 2020. godinu dostaviti Skupštini radi usvajanja. 
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
. 
 
Ad 8)  Financijski plan Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. godinu  
 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje odluku o prihvaćanju prijedloga Financijskog plana 
Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. godinu. 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Prihvaća se prijedlog Financijskog plana Hrvatskog pčelarskog saveza za 
2021. godinu, koji kao prilog čini sastavni dio ove Odluke.  
 

II. Navedeni prijedlog Financijskog plana za 2021. godinu, dostavit će se 
Skupštini Saveza radi usvajanja.  
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
Ad 9)  Zamolba za primanje u članstvo Udruge pčelara Matica Bilogore, Veliko 

Trojstvo  
 
HPS je, prema riječima gospođe Hrvojke Galeković, zaprimio zamolbu predsjednika udruge 
Matica Bilogore, gospodina Josipa Topolskog, za pridruženjem HPS-u. Udruga prema 
Statutu HPS-a ispunjava sve uvjete za prijem u HPS. 
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Gospodin Davor Taritaš ukratko je predstavio novu udrugu i područje na kojem djeluje. Čini 
se da članovi, njih jedva 4-5, te udruge ne shvaćaju ozbiljno ovaj posao, nemaju nikakav plan 
rada, kao ni financijski plan, a nemaju ni osobu koja će im raditi knjigovodstvene poslove. 
Predlaže da se s odlukom o primanju u članstvo Hrvatskog pčelarskog saveza navedene 
udruge pričeka godinu dana do kada bi udruga mogla imati održiv financijski plan, jer i 
udruge s preko 30 članova su jedva financijski održive. 
 
Na pitanje gospodina Saše Petrića, imaju li članovi te udruge prijavljene košnice, gospodin 
Taritaš odgovora kako mu je gospodin Topolski odgovorio da ima 12 košnica koje nisu 
trenutno prijavljene, ali da ih planira ovih dana prijaviti. 
 
Na pitanje gospodina Nedjeljka Mrakovčića je li udruga platila članarinu HPS-u za svoje 
članove, gospođa Galeković potvrdno odgovara, na što gospodin Mrakovčić utvrđuje da ako 
su ispunjeni svi uvjeti, mora im se odobriti prijem u HPS. 
 
Nakon provedene rasprave, Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. O zamolbi Udruge pčelara Matica Bilogore iz Velikog Trojstva, Braće Radića 
27, za primanje u članstvo Hrvatskog pčelarskog saveza kao redovnoj članica 
Saveza, odlučit će se na sljedećoj sjednici UO-a u ožujku. 

 
II. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 
 
 
Ad 10) Nacionalna staklenka: (a) Prijedlog donošenja novog Pravilnika o nacionalnoj 
staklenki za med hrvatskog podrijetla te (b) Informacija o aktivnostima u projektu 
Nacionalne staklenke za med hrvatskog podrijetla 
 
Predsjednik govori kako ovaj Pravilnik omogućava povećanje s 30 na 40 kg meda po 
pčelinjoj zajednici te omogućava uslužno punjenje meda kako bi med mogao ući u trgovačke 
lance putem odobrenih objekata, uz suglasnost pčelara kao primarnih proizvođača i 
potpisanom Sporazumu sa HPS-om.  
  
(b) Informacija o aktivnostima u projektu Nacionalne staklenke za med hrvatskog 
podrijetla 
 
Gospodin Dražen Kocet je istaknuo kako je na jednom od sastanaka pomoćnik ministrice 
poljoprivrede predložio da pčelari sami biraju hoće li stavljati na nacionalnu staklenku 
preljepnicu ili okruglu naljepnicu, što smatra odličnim prijedlogom. 
 
Predsjednik daje informaciju da je prodano oko 500.000 staklenki raznih volumena, a ima 
oko 900 korisnika istih. Govorio je i o povećanju cijene staklenke, ne samo radi marže 
trgovaca već i same cijene stakla. Pčelari ne koriste sve mogućnosti za jeftinije nabavljanje 
staklenki, npr. naručivanje paleta staklenki. U Agronomu za članove HPS-a koji imaju 
člansku iskaznicu cijena staklenke je 7% jeftinija. HPS ulaže dodatne napore u pregovorima 
s Ministarstvom poljoprivrede da se dio cijene staklenke subvencionira kako bi njena cijena 
bila još prihvatljivija pčelarima. Zbog neistinitih tvrdnji pojedinaca da HPS uzima dio novaca 
od prodaje staklenki, projekt subvencije staklenke je gotovo propao. Predsjednik je došao do 
određene razine u pregovorima s Konzumom preko kojeg bi se distribuirao med u 
nacionalnim staklenkama, ali poziva i ostale članove UO-a da se, ukoliko imaju sposobnosti, 
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vremena i želje, uključe u pregovore s ostalim trgovačkim lancima kako bi se postigla što 
veća razina distribucije hrvatskog meda. 
 
Uslijedila je kraća rasprava o popustima pri kupnji nacionalne staklenke. Gospodin Dražen 
Kocet tako je objasnio na koji način se može jeftinije dobiti staklenka, npr. kad ide šleper 
prema određenoj lokaciji, isti može uslužno povesti i paletu staklenki i ostaviti na lokaciji koja 
je usput vozaču kamiona, a ujedno odgovara i pčelaru da preuzme paletu. Popust koji se 
tada dobije ide do 10%.  
 
 
a)  Prijedlog donošenja novog Pravilnika o nacionalnoj staklenki za med hrvatskog 

podrijetla  
 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje odluku o donošenju novog Pravilnika Nacionalnoj 
staklenki za med hrvatskog podrijetla. 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Donosi se novi Pravilnik o Nacionalnoj staklenki za med hrvatskog podrijetla 
koji kao prilog čini sastavni dio ovog Zapisnika. 
 

II. Donošenjem novog Pravilnika o Nacionalnoj staklenki za med hrvatskog 
podrijetla izvan snage stavlja se Pravilnik o Nacionalnoj staklenki za med 
hrvatskog podrijetla od 4. listopada 2018. godine sa svim pripadajućim 
izmjenama i dopunama istog. 
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
 
Ad 11)  Evidencija pčelara i pčelinjaka za 2020. godinu 
 
Predsjednik daje riječ gospodinu Saši Petriću. Angažirano je 119 pašnih povjerenika u svim 
županijama Republike Hrvatske. U 2020. godini ažurirani broj pčelara iznosi 8527, s ukupno 
442 860 košnica što je u odnosu na 2019. godinu značajno povećanje. Značajno je 
poboljšano aplikativno rješenje sa svrhom preveniranja grešaka prilikom  ažuriranja te je 
pašnim povjerenicima omogućen brz i olakšan upis novih pčelara i košnica bez potrebe 
odlazaka na teren u cilju smanjenja troškova, ali i uštede vremena. Također, napravljen je 
svojevrstan katastar pčelinjaka koji će olakšati reguliranje pašnog reda, a do sada je upisano  
 
na karte 5000 pčelinjaka. Gospodin Saša Petrić zahvalio se svima koji su sudjelovali u ovom 
procesu. 
 
Gospodin Željko Tomić kazao je kako su povjerenici iz njegove županije imali problem jer su 
se neki pčelari javljali na samu Staru godinu, pa pita može li se rok pomaknuti na npr. 20.12. 
kako bi se spriječile takve situacije u budućnosti. 
 
Gospodin Saša Petrić potvrdio je da to nije izoliran slučaj, a iz Bruxellesa dobiven je odgovor 
da je moguće skratiti rok i to će se probati ostvariti sa sadašnjom postavom u Ministarstvu 
poljoprivrede. Dosadašnji je stav Ministarstva poljoprivrede bio da se rok zadan relevantnom 
uredbom ne može skratiti. 
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Predsjednik predlaže da se idući put donese preporuka, koja nije obavezujuća, ali daje 
određeni orijentir pčelarima da npr. do 15.12. prijave pčelinjake.  
 
 
Upravni je odbor jednoglasno donio sljedeći 
 

Z A K L J U Č A K 
 
Prima se na znanje informacija o statusu Evidencije pčelara i pčelinjaka za 2020. godinu. 
 
 
Ad 12) Prijedlog Pravilnika o kategorizaciji članstva Saveza  
 
Predsjednik je izložio prijedlog Pravilnika o kategorizaciji članstva koji samo pojašnjava 
odredbe važećeg Statuta o članstvu, te se ujedno nada da do sljedeće Skupštine 2021. 
godine neće biti problema u tumačenju. Podsjeća na kategorije članstva: redovni, redovni 
obiteljski, pridruženi i počasni. Redovni članovi plaćaju cijeli iznos članarine HPS-u, dok su 
redovni obiteljski oni koji žive na istoj adresi kao i redovan član te plaćaju pola iznosa 
članarine HPS-u. Pridruženi članovi su oni koji su članovi pojedine ili više pčelarskih udruga, 
pod uvjetom da je jedna od tih udruga njegova matična udruga. Počasni članovi su oni koji 
su svojim zaslugama i doprinosima zaslužili taj status.  
 
Gospodin Davor Taritaš pita što s članovima koji su članovi samo pojedine pčelarske udruge. 
Naime, u njegovoj županiji ima dosta članova, supružnika pčelara, koji su učlanjeni samo u 
lokalne pčelarske udruge.  
 
Gospodin Marko Knežević predlaže da se kod redovnih obiteljskih članova izraz „žive na istoj 
adresi“ zamijeni nekim drugim izrazom poput boravišta i/ili prebivališta. 
 
Predsjednik govori kako će ovakvo uređenje kategorizacije članstva biti sastavni dio novog 
Statuta, a sve kako bi se pitanje mnogih trenutnih pridruženih članova razriješilo i otklonila 
svaka sumnja u tumačenja tko jest ili nije član HPS-a s pravom da bira i bude biran.  
 
Pojedini članovi Upravnog odbora su komentirali da u onom trenutku kada je HPS pristao 
raditi Evidenciju pčelara i pčelinjaka i za one koji nisu članovi HPS-a, u biti negiramo sav trud 
koji ulažemo da poboljšamo uvjete za članove HPS-a. Ako se iz sredstava HPS-a mora 
plaćati razlika za posao evidentiranja, onda nije u redu da se na taj način pomaže onima koji 
nisu članovi HPS-a. Gospodin Saša Petrić i gospođa Hrvojka Galeković kažu kako je taj 
posao pravni posao prenesen s Ministarstva poljoprivrede na HPS te, iako se evidencija radi 
za ukupnu populaciju pčelara, ovo je dobar temelj da HPS postane važna figura u kreiranju 
politika koje se odnose na pčelare i pčelarski sektor općenito.  
 
 
Gospođa Hrvojka Galeković iznijela je problematiku trenutnog stanja članstva Saveza i 
realnog stanja članstva u udrugama što je zapravo u suprotnosti s odredbama Statuta. Statut 
Saveza propisuje da članice Saveza plaćaju članarinu Savezu prema broju svojih članova, 
čega se ne pridržava veliki broj udruga. Konzervativna je procjena da je potencijal članstva 
Saveza barem za 30% veći od sadašnjeg, odnosno, da dio udruga podržava veliki broj 
članova udruga koji ne žele biti članovi Saveza.  
 
Komentar pojedinih članova Upravnog odbora je bio da se na taj način unutar udruga 
ravnopravno tretiraju članovi s nečlanovima, što nije u redu.  
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Gospodin Ivan Puškarić postavlja 3 pitanja:  
1. Što s članovima obitelji koji ne žive na istoj adresi? U tom slučaju ne može biti govora o 
redovnim obiteljskim članovima. 
2. Što znači da se obiteljski člana plaća članarinu Savezu i udruzi, tj ovo „i udruzi“ je 
zbunjujuće. Gospodin Stanko Čuljak odgovorio je da to znači da redovni obiteljski član plaća 
pola iznosa članarine HPS-u, a udruge same određuju koliko će takvi članovi plaćati 
članarinu samim udrugama. 
3. Jedan pridruženi član u Karlovačkoj županiji je ujedno i matični član udruge u drugoj 
županiji. Zašto takav pridruženi član nema pravo glasa? Gospodin Stanko Čuljak odgovara 
da se upravo zbog takvih situacija moralo razjasniti pitanje članstva prije nego se krene na 
Statut. Rješenje je da takav pridruženi član postane punopravni, redovni član udruge u 
Karlovačkoj županiji s plaćenom članarinom prema HPS-u. 
 
Gospodin Nedjeljko Mrakovčić iznio je problematiku definiranja pridruženih članova.  
 
Gospodin Dražen Kocet iznio je problematiku visine članarine u pojedinim udrugama i 
svjesnog nagovaranja čelnih ljudi da pčelari ne budu članovi HPS-a. 
 
Gospodin Saša Petrić daje primjer gdje ljudi ni ne znaju da osim članarine udruge, mogu 
platiti članarinu i HPS-u kako bi ostvarili prava koja članovi HPS-a imaju, također napominje 
da svakodnevno djelatnici Saveza imaju upite pčelara o direktnom članstvu u HPS, dok ih 
sukladno  važećem Statutu djelatnici stručne službe upućuju u udruge da preko njih ostvare 
članstvo u Savezu. 
 
Gospodin Željko Vukić iznio je svoja iskustva pri izradi nacrta Statuta za udruge u 
Zagrebačkoj županiji. 
 
Gospodin Sanjin Žarković, iako se zdušno zalaže da član udruge mora biti i član Saveza, 
kaže kako udruge mogu dosta izgubiti - od njegovih 18 članova samo su dvojica pristala biti 
članovi HPS-a, a on ne bi volio izgubiti ih kao članove udruge. 
 
Gospodin Nediljko Landeka kaže da imaju isti problem u Istri. Pojedini predstavnici udruga 
govore kako se ne može uvjetovati članstvo u udruzi članstvom u HPS-u jer tamo ima dosta 
pčelara s malim brojem košnica i njima bi ti bio veliki teret pa bi njih udruga „izgubila“. 
 
Gospodin Mirko Ljubičić govori kako u njegovoj udruzi od 1. siječnja ove godine svi novi 
članovi moraju biti i članovi HPS-a. Kaže da Savez ne može određivati udruzi kakav će biti 
status njihovih pridruženih članova.  
 
Gospodin Stjepan Aračić iznosi problematiku needuciranih pčelara (nemaju položen ikakav 
tečaj), niti su članovi pčelarske asocijacije - HPS-a, niti su prijavljeni na nekom pašnom 
području, a prodaju svoje proizvode u cijelosti legalno. 
 
Predsjednik zaključno kaže kako ovakva kategorizacija članstva predstavlja korak naprijed u 
raščišćavanju situacije i svih nedoumica te je osnova za bolji i kvalitetniji rad HPS-a, osobito 
pri izradi novog Statuta. 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje prijedlog Pravilnika o kategorizaciji članstva Saveza. 
 
 
Uz jedan suzdržan glas gospodina Mrakovčića, Upravni odbor je većinom glasova donio 
sljedeću 
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O D L U K U  
 

I. Prihvaća se prijedlog Pravilnika o kategorizaciji članstva Saveza koji kao prilog 
čini sastavni dio ovog Zapisnika. 
 

II. Predmetni će se Pravilnik o kategorizaciji članstva Saveza dostaviti Skupštini 
radi usvajanja. 
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
 
Ad 13)  Prijedlog donošenja Odluke o povećanju naknade za autorske honorare 
 
Predsjednik kaže da bi se sa sadašnjih 95.000,00 kn godišnje, ukupan iznos naknade za 
autorske honorare povećao na 130.000,00 kn godišnje. 
 
Gospodin Vedran Lesjak ukratko je obrazložio razloge za potrebom takve odluke - naknada 
se nije mijenjala najmanje 10-ak godina, imamo ljude koji ne žele pisati, a imaju o čemu jer je 
naknada preniska, postoje ljudi koji pišu već godinama, a za malu naknadu… 
 
Predloženo je da se zapisnik UO-a objavljuje u Hrvatskoj pčeli, o čemu će se naknadno 
razgovarati. 
 
Gospodin Nediljko Landeka predlaže da se napravi i online izdanje Hrvatske pčele jer bi se 
tako uštedjelo na troškovima tiskanja i poštarine.  
 
Gospodin Dragutin Vedak predlaže da se zapisnici, odnosno važne odluke i zaključci UO-a, 
šalju predsjednicima udruga putem e-pošte.  
 
Predsjednik predlaže da te prijedloge razmotri Urednički savjet Hrvatske pčele. 
 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje prijedlog o povećanju naknade za autorske honorare. 
 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 

O D L U K U  
 

I. Odobrava se povećanje autorskih honorara za objavu tekstova u glasilu 
Saveza Hrvatska pčela, na web stranici Saveza te za druge eventualne 
potrebe Saveza na način da naknada po kartici teksta iznosi 100 kn. 

 
II. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 

 
 
 
Ad 14)  Izvješće o godišnjem popisu Inventurne komisije  
 
Predsjednik UO daje na glasovanje Izvješće o godišnjem popisu imovine Saveza. 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
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O D L U K U  
 

I. Prihvaća se Izvješće o godišnjem popisu imovine Saveza koje kao prilog čini 
sastavni dio ove Odluke. 
 

II. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
Gospodina Željka Tomića zanima što je s vagama, na što Predsjednik odgovara da je jedan 
dio vaga u Savezu, dok su preostale vage dane na korištenje, sukladno popisu koji se čuva u 
Savezu. 
 
 
 
Ad 15)  Nacrt poziva s dnevnim redom na predstojeću Skupštinu HPS-a koja će 

se održati dana 28. ožujka 2020. godine 
 
Gospođa Hrvojka Galeković ukratko je predstavila nacrt poziva i prijedlog dnevnog reda. 
 
S obzirom da se planira sjednica UO-a u drugoj polovici ožujka, prijedlozi za radna tijela 
mogu se i tada predložiti.  
 
Uslijedila je kratka rasprava na temu Radnog predsjedništva, nakon koje je donesen 
generalni zaključak da se ono sastoji od Predsjednika Saveza i dva člana koje bira Skupština 
između prisutnih izaslanika (čl. 29. Statuta HPS-a). 
 
Gospodin Dražen Kocet daje informaciju da će se gospodin Damir Bukvić kandidirati za 
člana Nadzornog odbora. 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje prijedlog poziva s dnevnim redom na predstojeću 
Skupštinu HPS-a koja će se održati dana 28. ožujka 2020. godine. 
 
Upravni odbor je jednoglasno donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Prihvaća se poziv s dnevnim redom na predstojeću sjednicu Skupštine 
Hrvatskog pčelarskog saveza koja će se održati dana 28. ožujka 2020. 
godine, na način kako slijedi: 

 
 
Prihvaća se poziv s dnevnim redom na predstojeću sjednicu Skupštine Hrvatskog pčelarskog 
saveza koja će se održati dana 28. ožujka 2020. godine, na način kako slijedi: 
 
 

POZIV NA SKUPŠTINU 
HRVATSKOG PČELARSKOG SAVEZA 

 
Ovim putem obavještavamo sve članice Hrvatskog pčelarskog saveza da će se Skupština 
Hrvatskog pčelarskog saveza održati  
 

u subotu, 28. ožujka 2020. godine u Hotelu Aristos, 
Zagreb, Buzin, Cebini 33, 

s početkom u 11 sati 
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Skupštini Hrvatskog pčelarskog saveza mogu, kao izaslanici, prisustvovati članovi Hrvatskog 
pčelarskog saveza s plaćenom članarinom u 2019. godini, uz predočenje članske iskaznice 
Hrvatskog pčelarskog saveza. 
 
Uz poziv se dostavljaju i vjerodajnice za Skupštinu, a prema broju članova udruga ujedno i 
članica Hrvatskog pčelarskog saveza (na svakih započetih 15 članova udruge bira se po 
jedan izaslanik u Skupštinu). 
 
Molimo predsjednike udruga članica Hrvatskog pčelarskog saveza za provjeru statusa 
članstva izaslanika za Skupštinu prije izdavanja vjerodajnice. 
 
Kopije (scan) potpisanih i ovjerenih vjerodajnica moraju se dostaviti na e-mail Hrvatskog 
pčelarskog saveza najkasnije do 20. ožujka 2020. godine. 
 
Vjerodajnice u originalu (ispunjene, potpisane i ovjerene) svaki izaslanik treba predati na 
ulazu u dvoranu. 
 
 
 
Izbor člana Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza 
 
Sukladno Statutu Saveza, na mjesto člana Nadzornog odbora kome je mandat prestao na 
jedan od Statuom određenih načina, Skupština će izabrati novog člana kome mandat traje do 
isteka vremena na koje je bio izabran prethodni član (članak 40. stavak 3. Statuta) 
 
 
 
 
Poslovnikom o radu Izborne skupštine od 7. travnja 2018. godine određeno je: 

- Izbori za članove tijela Saveza odvijaju se putem sazivanja Skupštine koju saziva 
Upravni odbor. 

- Članove Nadzornog odbora bira Skupština iz redova izaslanika Skupštine, a na 
prijedlog Izborne komisije. Izbornoj komisiji kandidaturu može podnijeti pčelarska 
udruga za svog kandidata, a ista se podnosi na samoj Skupštini Izbornoj komisiji 
koja utvrđuje pravovaljanost kandidata. 

- Glasovanje je javno, osim u slučajevima kada Skupština prije toga odluči da će se 
po nekom pitanju glasovati tajno. Sve odluke su pravovaljane ako za njih glasa 
natpolovična većina nazočnih izaslanika na Skupštini. 

 
U Zagrebu, [•]. veljače 2020. godine 
 
 

 
DNEVNI RED 

SKUPŠTINE HRVATSKOG PČELARSKOG SAVEZA 
Zagreb, 28. ožujka 2020. godine 

 
 

1. Otvaranje Skupštine Hrvatskog pčelarskog saveza 
 

2. Utvrđivanje dnevnog reda Skupštine 
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3. Biranje radnih tijela Skupštine: 

• Radno predsjedništvo 
• Zapisničar i 2 ovjerovitelja zapisnika 
• Izborna komisija 
• Verifikacijska komisija 

 
4. Verifikacija mandata izaslanika u Skupštini 

 
5. Izvješće predsjednika o radu i poslovanju Hrvatskog pčelarskog saveza u 2019. 

godini 
 

6. Izvješće Nadzornog odbora o radu i poslovanju u 2019. godini 
 

7. Izvješće Časnog suda o radu u 2019. godini 
 

8. Financijsko izvješće Hrvatskog pčelarskog društva za 2019. godinu 
 

9. Donošenje Plana rada Hrvatskog pčelarskog saveza za 2021. godinu 
 

10. Odluka o rebalansu Financijskog plana za 2020. godinu 
 

11. Donošenje Financijskog plana za 2021. godinu 
 

12.  Donošenje Pravilnika o kategorizaciji članstva Saveza 
 

13. Donošenje odluke o razrješnici gospodinu Vladi Maturancu, članu Upravnog odbora u 
razdoblju od 7. travnja 2018. godine do 28. studenog 2019. godine 
 

14. Donošenje odluke o razrješnici gospođi Marici Maji Dražić, članici Nadzornog odbora 
u razdoblju od 7. travnja 2018. godine do 18. rujna 2019. godine 
 

15. Donošenje odluke o potvrđivanju novih članova Upravnog odbora za razdoblje do 
kraja mandata članova Upravnog odbora 7. travnja 2022. godine, i to: 
- gospodina Mirka Ljubičića, predstavnika Splitsko-dalmatinske županije 
- gospodina Davora Taritaša, predstavnika Bjelovarsko-bilogorske županije 
 

16. Odluka o izboru novog člana Nadzornog odbora 
 

17. Razno: 
- pitanja i prijedlozi. 

 
 
 
Ad 16) Donošenje Odluke o imenovanju Povjerenstva za izradu Pravilnika o radu 

pašnih povjerenika te Odluke o imenovanju Povjerenstva za izradu Pravilnika 
o dodjeljivanju nagrada i priznanja 

 
Predsjednik UO daje na glasovanje prijedlog Odluke o imenovanju Povjerenstva za pravilnik 
o radu pašnih povjerenika. 
 
Uz jedan glas protiv gospodina Mrakovčića, Upravni odbor je većinom glasova donio 
sljedeću 
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O D L U K U  
 

I. Prihvaća se Odluka o imenovanju Povjerenstva za izradu Pravilnika o radu 
pašnih povjerenika koja kao prilog čini sastavni dio ove Odluke. 
 

II. Članovi Povjerenstva su: 
- gospodin Dražen Kocet 
- gospodin Željko Balen 
- gospodin Mirko Ljubičić 
- gospodin Nediljko Landeka 
- gospodin Vlaho Komparak 
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
Predsjednik UO daje na glasovanje prijedlog Odluke o imenovanju Povjerenstva za izradu 
Pravilnika o dodjeljivanju nagrada i priznanja. 
 
Upravni odbor jednoglasno je donio sljedeću 
 
 

O D L U K U  
 

I. Prihvaća se Odluka o imenovanju Povjerenstva za izradu Pravilnika o 
dodjeljivanju nagrada i priznanja koja kao prilog čini sastavni dio ove Odluke. 
 

II. Članovi Povjerenstva su: 
- gospodin Dragutin Vedak 
- gospodin Davor Taritaš 
- gospodin Mirko Ljubičić 
- gospodin Željko Tomić 
- gospodin Stjepan Aračić 
 

III. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
 
 
 
Ad 17)  Razno 
 
Gospodin Sanjin Žarković ima nekoliko upita: 
1. moli da mu gospodin Saša Petrić putem e-pošte dostavi podatak o tome koliko novaca u 
postocima otpada na pojedinu mjeru potpore za naredno razdoblje. Gospodin Vlaho 
Komparak će mu dati, inače javno dostupnu, informaciju na stranicama Ministarstva 
poljoprivrede; 
2. zanima ga Pravilnik o bolestima pčela i je li gotov. Gospodin Žarković spreman je o 
vlastitom trošku uključiti se izradu tog pravilnika. Gospođa Hrvojka Galeković kaže kako je 
početkom studenog 2019. godine dobivena informacija iz Ministarstva poljoprivrede da se 
pauzira s tim aktivnostima za vrijeme predsjedanja Hrvatske Vijećem Europske unije, a 
nakon 1.7.2020. planira se osnivanje povjerenstva Ministarstva poljoprivrede u koji se HPS 
ima namjeru aktivno uključiti s obzirom da je to od iznimne važnosti za pčelare.  
3. predlaže da se raspusti Povjerenstvo za izradu Statuta HPS-a zbog nepostizanja 
konsenzusa oko stavova prema nekim predloženim rješenjima u novom Statutu. Predsjednik 
je izrazio svoje neslaganje s tim, a s njim se slaže g. Mrakovčić i g. Čuljak.  
Gospodin Žarković je rekao kako poštuje i uvažava odluku Predsjednika. Ujedno je smatrao 
važnim istaknuti da drži da gospodin Čuljak nije korektno informirao članove Upravnog 
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odbora u vezi s radom na sjednici Povjerenstva za izradu Statuta s obzirom na činjenicu da 
se nije raspravljalo zasebno o dopisu koji je gospodin Taritaš uputio predmetnom 
Povjerenstvu. 
 
Predsjednik podsjeća  kako se odluke ne donose pod točkom „Razno“ dnevnog reda gdje se 
daju informacije, postavljaju pitanja i tome slično, već bi to trebala biti zasebna točka 
dnevnog reda.  
 
Gospodin Nedjeljko Mrakovčić predlaže da se na sljedećoj sjednici UO-a donese odluka 
prema kojoj je, kada se radi o prisutnosti vodstva HPS-a na raznim događanjima u 
županijama, moguće da se kao predstavnik HPS-a smatra i član UO-a te županije, ukoliko su 
predsjednik ili dopredsjednici spriječeni. Predlaže da se na sljedećoj sjednici UO donese 
odluka o pravilu dostupnosti sadržaja na web stranici Saveza članovima odnosno 
nečlanovima Saveza. 
 
Predsjednik se slaže s prijedlogom gospodinom Mrakovčića da se kao predstavnik HPS-a 
smatra i član UO-a te županije te će takav prijedlog odluke biti na dnevnom redu na nekoj od 
sljedećih sjednica UO-a. Što se tiče lozinke za pristup web stranici HPS-a, Predsjednik kaže 
kako je ona namijenjena isključivo članovima Saveza i ne vidi ništa sporno u tome da postoji 
zaštićen pristup informacijama na stranici.  
 
Gospodin Sanjin Žarković slaže se s gospodinom Mrakovčićem. Smatra kako se HPS treba 
otvarati prema javnosti, prvenstveno svojim članovima.  
 
Gospodin Marinko Čavlović pročitao je pitanje gospodina Zdenka Lončarića iz Koprivnice 
vezano uz nacionalni program i mjeru tehničke pomoći. Gospodin Saša Petrić kaže kako su 
udruge, županijski savezi i HPS bili u istom nacionalnom programu i prije tri godine. U 
prethodnim razdobljima ostajalo je neiskorištenih sredstava između 3-5 milijuna kuna kada 
HPS i udruge nisu bile u nacionalnom programu. Ta sredstva se koriste za unaprjeđenje web 
stranice Saveza, za časopis, edukacije pčelara, sajam u Gudovcu. 
 
 
Gospodin Nediljko Landeka daje informaciju o izložbi „Superorganizam - snage života 
socijalnih kukaca“ u Hrvatskom prirodoslovnom muzeju. 
 

*** 
 
Predsjednik UO se prisutnima zahvalio na tolerantnoj i konstruktivnoj raspravi te zaključuje 
sjednicu.                           
 
 
Sjednica je dovršena u 16,30 sati. 
 

HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 
    
              Željko Vrbos,  
predsjednik Upravnog odbora 

 


